
 

 

Woordvoering rekening 2014, Martijn van der Glas, 27 mei 2015 

 

Voorzitter, 

Vandaag kwam de milieuorganisatie Urgenda naar onze stad. Groningen is de eerste stad 

van hun Tour to Paris. Wereldleiders strijken in november in Parijs neer voor de 

klimaatconferentie van de Verenigde Naties. Hier spreken betrokkenen over de 

klimaatdoelen zoals die in 1997 in Kyoto zijn afgesproken. Vanaf het Martinikerkhof vertrok 

Urgenda richting Parijs. Kyoto komt zo heel dichtbij.  

Een stabiele toekomst betekent een duurzame toekomst. En duurzaam is dan geen 

synoniem voor energiebeleid, maar een afweging tussen de mens, de planeet en de 

economie. De drie P’s people, planet, profit. In dat licht wil ik inhoudelijk de onderwerpen van 

de rekening bij langs 

Financieel kijken we terug op een jaar met een bescheiden positief resultaat. De risico’s op 

de grondexploitaties zijn nog steeds hoog. Toch zijn in 2014 wel iets meer woningen in 

Meerstad verkocht dan geraamd, en zien we de trend dat meer mensen zich in Groningen 

vestigen en dat de woningmarkt zich heel voorzichtig lijkt te herstellen.  

2014 Stond in het teken van de voorbereiding van de vernieuwing van het sociaal domein. 

De nieuwe taken waar ook onze gemeente per 1 januari mee te maken kreeg. We zullen 

hard moeten blijven werken om die vernieuwing verder vorm te geven en ervoor te zorgen 

dat niemand tussen wal en schip valt. Het afgelopen jaar stond in het teken van de transitie 

in de zorg, waardoor voor veel mensen onzekere tijden zijn aangebroken. Compliment aan 

de gemeentelijke organisatie voor dit huzarenstukje. Voor GroenLinks blijft het van belang 

dat mensen die zorg nodig hebben, zorg krijgen en dan wel zo dicht mogelijk bij huis. Van 

belang is dat de transitie uiteindelijk ook betekent: meer mandaat aan de beroepskracht en 

minder bureaucratie.  

 

12% van de stadjers is laaggeletterd. Dat is een enorm aantal. Laaggeletterdheid kan leiden 

tot uitsluiting, eenzaamheid en onderbenutting van talent. We zien in de rekening dat 523 

nieuwe deelnemers in 2014 zijn gestart met een cursus en dat is hoopvol. 

Voorzitter, 2014 was ook een goed jaar voor een grote groep jongerenorganisaties in onze 

stad, verzameld in Stichting Backbone050. Zij vonden vanaf 1 januari vorig jaar onderdak 

aan de Travertijnstraat 12, dat inmiddels een bruisende broedplaats is geworden. Het college 

stelde vorige week in een brief dat het initiatiefvoorstel “Een plek voor jongeren”, dat onze 

fractie in 2011 samen met die jongerenclubs indiende, vooruit liep op gemeentelijk beleid. 

Namelijk: gebiedsgericht werken met een royale plaats voor burgerinitiatieven. Wat 

GroenLinks betreft blijven we hier de komende tijd meer en meer ruimte aan geven. En het 

zal u niet verbazen dat wij bijzonder enthousiast zijn over het besluit van het college om 

Backbone050 tot 2021 het vertrouwen te geven en hen het hele pand aan de Travertijnstraat 

te laten verhuren. 

Armoede raakt alle levensgebieden en het college schetst dat ook in de rekening.  De 

aanvraagprocedures voor tegemoetkomingen en voorzieningen zijn vaak gecompliceerd en 

daarom is het nodig dat we het simpeler en toegankelijker maken. De vraag naar 

schuldhulpverlening is in 2014 verder afgenomen en 105 woningontruimingen zijn 

voorkomen. In de privélevens van zeer veel mensen is dit een bijzonder resultaat. Toch 



 

 

lazen wij gisteren op teletekst dat de gemiddelde schuld van mensen die gebruikmaken van 

schuldhulpverlening is gestegen. Heeft het college hier een verklaring voor?  

Iedereen maakt fouten. Ook ik. Mensen met een uitkering die om wat voor reden dan ook 

een vergissing maken heten een fraudeur. Ik hooguit een sloddervos. We hebben daar in 

2014 aandacht voor gevraagd. Volgens GroenLinks zou hier ook de persoonlijke aanpak 

waar het college voor staat leidend moeten zijn. De ombudsman noemde haar jaarverslag 

“Leef je in” En daar sluiten wij ons bij aan .  

Het aantal aanvragen voor de witgoedregeling is gehalveerd in 2014. Mijn fractie vindt het 

belangrijk dat deze regeling optimaal benut wordt. Het is goed dat we kijken naar de 

gevolgen van de opnemen van tweedehands apparaten in deze regeling. We zijn blij dat in 

2015 inmiddels aanpassingen zijn gedaan waardoor bijvoorbeeld studerende moeders hier 

ook een beroep op kunnen doen. 

Op veel vlakken raken planet en profit het sociale domein. Woningisolatie leidt tot lagere 

woonlasten. Sommige huurders betalen meer aan hun gas en licht dan aan hun 

maandelijkse huur. Samen met de woningbouwcorporaties is het nodig om de huurwoningen 

energiezuiniger te maken. Deelname aan de programma’s Hoogspringers en Energiesprong 

hebben tot positieve resultaten geleid. Wat GroenLinks betreft een reden voor een grote stap 

voorwaarts samen met de corporaties en dus een  terecht belangrijke onderdeel in de 

toekomstige woonvisie.  

 

Het stimuleren van energiebesparing in de particuliere markt is ook nodig om ons doel te 

bereiken. Hier kunnen nog grote stappen mee gewonnen worden. Nu al zien we dat mensen 

hun woning isoleren of zonnepanelen aanleggen. Dat moet uitgebreid worden. Wij zien 

daarom graag dat Groningen Woont Slim voortgezet wordt en nog zichtbaarder wordt in de 

wijken. Dit kan door bijvoorbeeld bewonersavonden, wijkambassadeurs of 

besparingswedstrijden. De gemeente kan het laatste duwtje geven door te komen met een 

goedkope leningsfaciliteit. 

De Gresco, de Groningse Energy Service Company neemt het energiegerelateerde deel van 

het gemeentelijke gebouwenbeheer voor zijn rekening. Deze Gresco heeft zijn waarde 

bewezen in haar opstartfase lezen wij. Het succes van de Gresco staat of valt met voldoende 

deelname. Het is de massa die het vliegwiel in beweging zet. In de commissie leek de 

wethouder welwillend te staan tegenover de suggestie om te bezien of de gresco’s uit te 

breiden naar corporaties, buurgemeentes of scholen. Kan het college dat bevestigen?  

Opvallend is het lage aantal subsidieaanvragen voor geluidsreducerende maatregelen bij 

kamerverhuurpanden. Tijdens de commissie is door ons al gewezen op de mogelijkheid om 

deze maatregelen te koppelen aan het stimuleren van energiezuinige maatregelen in de 

kamerverhuur. Dit hebben we in de commissie geopperd en zien uit naar een uitwerking hier 

van.  

Er blijft vraag naar meer kwalitatief hoogwaardige jongerenhuisvesting in de stad. We 

hebben de hoop dat met de Woonvisie de aanpak van Bouw Jong ook weer opgepakt kan 

worden. De herbestemming van leegstaande bedrijfsgebouwen gaat de goede kant op. Denk 

aan de Steenhouwerskade en het oude belastingkantoor aan de Hofstede de Grootkade. 

Herbestemming van kantoorgebouwen blijft wat ons betreft een hoge prioriteit hebben.  



 

 

Onze aarde verdient onze voortdurende aandacht. Energieneutraal in 2035 zouden we 

volgens de rekening in het huidige tempo niet gehaald hebben. We zijn blij dat het college dit 

ook signaleerde en in 2014 een begin maakte met het programma Groningen geeft Energie. 

Ik kom daar straks in het reguliere gedeelte van deze raadsvergadering, nog op terug.  

Op deze manier kunnen we ook werkgelegenheid creëren. (de P van Profit). 

We hebben kennisinstellingen als de Energy Academy en Entrance in ons midden. Door de 

aardbevingen in de regio worden wij als geen ander gewezen op de noodzaak van de 

transitie van fossiel naar duurzame energie. Als er een moment is om die stap te maken is 

het nu wel.  

We lezen in de gemeenterekening dat we de meest eetbare stad van Nederland zijn. Dat is 

mooi. Want buurtboomgaarden, buurtmoestuinen etc. dragen niet alleen bij tot een 

ecologisch waardevollere stad, ook voor de sociale cohesie is dit een erg goed middel. De 

meter staat inmiddels op 70 en we hebben goede hoop dat dit aantal door de continuering 

van het project Eetbare stad zal toenemen. Wij vinden het belangrijk dat kinderen al vroeg de 

natuur leren kennen. Daarom vinden wij natuur- en duurzaamheidseducatie op school van 

grote waarde.  

De in de rekening genoemde voorbeelden van Duurzaam Inkopen vindt mijn fractie niet 

overtuigend. We hebben eerder in de commissie al genoemd dat Duurzaam Inkopen meer is 

dan alleen het afvinken van de criteria door het rijk opgesteld. Duurzaam Inkopen vraagt 

innovatief vermogen van de opdrachtgever. Wij zullen het aanbestedingsbeleid van de 

gemeente kritisch blijven volgen. 

Het aantal OV reizigers en fietsers steeg. Het aantal auto’s daalde in 2014. Toch staan we 

de komende tijd voor een grote inspanning op het gebied van verkeer en vervoer. De 

binnenstadsvisie, de aanleg van de Zuidelijke Ringweg, de aanpak spoorzone, en 

Hoogwaardige busverbinding, de nieuwe fietsstrategie. Veel projecten om de bereikbaarheid 

van onze stad op peil te houden. We mogen ons gelukkig prijzen dat zoveel mensen in 

Groningen de fiets pakken om zich te verplaatsen. We zijn met recht de fietshoofdstad van 

de wereld en dat moeten we koesteren. Ruim baan dus voor de fiets.  

Voorzitter, ik begon mijn verhaal met een licht optimistisch financieel verhaal. Om de 

benodigde bezuinigingsopgave in de begroting te realiseren is een integrale afweging 

volgens GroenLinks belangrijk. De lasten moeten afgewogen worden met de drie p’s people, 

planet en profit in gedachte. Alleen op die manier kan ook Groningen haar aandeel bijdragen 

en kunnen wij richting Parijs zeggen dat wij onze stinkende best hebben gedaan.  

 


